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Zusammenfassung

        
Die aseptische Knochennekrose des äußeren Gehörgangs und das Gehörgangs-Cholesteatom können als unterschiedliche Stadien der gleichen Krankheitsentität vorkommen. Die Symptome sind in der Regel uncharakteristisch und entsprechen denen einer rezidivierenden Otitis externa. Bei der Entstehung stehen mechanische Faktoren, wie z.B. der Gebrauch von Wattestäbchen, im Vordergrund. In den letzten 10 Jahren wurden 22 Patienten mit aseptischer Knochennekrose und Cholesteatom des äußeren Gehörgangs nach unserer Technik operiert. Bei allen Patienten war durch die Operation eine signifikante Besserung eingetreten.


      
        
Summary

        
Aseptic necrosis and cholesteatoma of the external auditory canal can be stages of the same pathological entity. The majority of these patients suffered from symptoms similar to those of external otitis. It is suggested that minor mechanical trauma, e.g. cotton lip swabs, plays a role in the pathogenesis of external ear canal cholesteatoma. During the last 10 years we have been surgically treating 22 patients with diagnosis of aseptic necrosis and cholesteatoma of the bony external auditory canal. All 22 patients registered significant postoperative improvement.
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Ear canal cholesteatoma - Benign necrotising osteitis - Surgical technique





















  >
  
  

    
  

  
    
      
        


      

    

    
      
        
        


      

    

  


  

  
  
    
      
      
    
    
      
        
        
      

    
  




  
  
    
      
      
    
    
      
        
        
      

    
  



  







    
    


















  






      

      

  
    Top of Page
  

  
    
      ©  Georg Thieme Verlag KG | 
      
      
        Imprint |
        Privacy policy statement |
      
      Smartphone Version
      

      
        Your Current IP Address: 54.145.170.113
      

    

    

  




      


  
    
  
  
  
    
    
      
        
        
        
        
      
      
      
      
    
  
  




    

    






    

    
      
        
      
    

    
    


    
      
      
      
    

  